
DELIA FILIP, DIRECTOR EXECUTIV ROMEPS:

“Piaþa materialelor de izolaþie ar putea
creºte în acest an”
“2015 va aduce o scãdere a preþurilor”

Reporter: Cum a evoluat piaþa au-
tohtonã a materialelor de izolaþie în
ultimii ani ºi care sunt previziunile
dumneavoastrã pentru 2015?

Delia Filip: În ultimii ani, producã-
torii de materiale de izolaþie au
întâmpinat o serie de provocãri ºi di-
ficultãþi, inclusiv la nivel de profitabi-
litate, din cauza scãderii pieþei mate-
rialelor de construcþii, în general. În
particular, piaþa localã a izolaþiilor
s-a redus cu 15% în 2013, iar pentru
primele 3 trimestre din 2014 nivelul
vânzãrilor pentru produsele specifi-
ce arãtau o scãdere de aproximativ
10 procente.

În perspectivã însã, existã mai mulþi
factori care pot influenþa ceea ce se
va întâmpla în 2015. Dacã am fi op-
timiºti, ne-am putea baza
pe investiþiile necesare
pentru respectarea le-
gislaþiei europene
din domeniul efi-
cienþei energetice.
Avem, totodatã, ºi
prevederile legale va-
labile la nivel naþional,
prin Legea nr.121/2014
(privind eficienþa energeti-
cã), care impun un anumit calendar
ºi un volum de lucrãri în domeniu.

Credem cã am putea asista la o
creºtere a pieþei în 2015, dar acest
lucru depinde foarte mult de felul în
care, la scarã largã, se mobilizeazã
beneficiarii lucrãrilor de izolaþie.
Sunt multe variabile pe care le luãm
în calcul atunci când vorbim despre

majorarea cererii de materiale pen-
tru izolaþii termice.

Rolul ROMEPS în aceastã ecuaþie
este sã informeze ºi sã educe pe
tema respectãrii standardelor ºi ter-
menelor negociate ºi agreate la ni-
vel european în acest domeniu.

În acest sens, vom desfãºura în
2015 o serie de campanii de informa-
re concentrate pe fiecare tip de actor
din domeniu, de la producãtori pânã
la beneficiarii finali.

Reporter: Care este valoarea pie-
þei în acest moment?

Delia Filip: Piaþa materialelor de
izolaþie este estimatã la peste 150
milioane de euro. Existã un potenþial
de creºtere pentru aceastã piaþã ºi
cred cã cererea de produse din

acest sector genereazã ºi
dezvoltarea producãtori-

lor. Investiþiile realizate
de producãtori în teh-
nologii de ultimã ge-
neraþie au un rol im-
portant în creºterea

producþiei ºi a vânzã-
rilor. De fapt, vorbim

despre o reciprocitate:
Vinzi ºi te dezvolþi, te dezvolþi

ºi vinzi.
Reporter: Care este preþul mediu

al termoizolãrii pentru o locuinþã?
Delia Filip: Preþul este direct in-

fluenþat de soluþia tehnicã ºi caracte-
risticile solicitate. În medie, vorbim
de un preþ de10-15 euro/mp pentru
polistiren ºi 30-45 euro/mp pentru
vata bazalticã. ªtim cu toþii cã,

pentru beneficiar, conteazã costu-
rile foarte mult. Ceea ce ne dorim
este sã îi ajutãm sã înþeleagã cum se
pot reduce acestea, fãrã sã facã ra-
bat de la calitate.

Obiectivul ROMEPS este ca fiecare
consumator sã conºtientizeze faptul
cã, folosind produse care respectã
normele europene în domeniu, îºi
izoleazã casa în mod corect ºi face o
investiþie pe termen lung. Cei care
cunosc piaþa ºtiu bine cã diferenþa
de preþ între un produs conform
normelor UE pentru faþade ºi unul
nerecomandat în acest sens este
foarte micã.

Reporter: Credeþi cã vor creºte
preþurile la materialele de izolaþii
pentru case ºi apartamente în pe-
rioada urmãtoare?

Delia Filip: Deºi ne-am obiºnuit,
în ultima perioadã, cu majorãri de
preþuri sau taxe, se pare cã în do-
meniul materialelor de izolaþii
avem veºti bune. În baza evoluþiei
preþului materiilor prime, estimãm
o scãdere a costurilor pe metru pã-
trat pentru produse. În acelaºi timp,
credem cã acest lucru poate sã in-
fluenþeze în sens pozitiv piaþa ma-
terialelor de izolaþii, fiind însã una
dintre variabile.
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Piaþa localã a materialelor de izolaþie este estimatã la peste 150 milioane de euro,

cu potenþial de creºtere în 2015, dacã, la scarã largã, se mobilizeazã beneficiarii lu-

crãrilor de termoizolare, ne-a declarat Delia Filip, directorul executiv al Asociaþiei

Producãtorilor de Polistiren Expandat (ROMEPS).

Domnia sa ne-a precizat cã investiþiile realizate de producãtori în tehnologii de ulti-

mã generaþie au un rol important în creºterea producþiei ºi a vânzãrilor ºi cã 2015

va aduce o scãdere a preþurilor materialelor de izolaþie, pe baza evoluþiei preþului

materiilor prime.

Delia Filip ne-a declarat cã piaþa construcþiilor, în general, are nevoie de o schimba-

re de paradigmã, pentru cã nu volumul construcþiilor este relevant, ci eficacitatea

economicã a acestora. Doamna Filip sperã ca anul curent sã reprezinte un nou pas

în reforma legislativã din acest domeniu, lucru care ar putea sã se rãsfrângã ºi asu-

pra cifrelor de afaceri ale producãtorilor din domeniu.

"Indepen-

denþa energeticã a

devenit un refren al

Uniunii Europene, iar

schemele de susþinere

vor fi, probabil, tot

mai accesibile".



Reporter: Guvernul a stabilit pla-
fonul garanþiilor la nivelul de 10 mi-
lioane lei în cazul Programului pen-
tru reabilitarea termicã a clãdirilor
de locuit cu finanþare prin credite
bancare, cu garanþie guvernamen-
talã. Cum comentaþi?

Delia Filip: Suma stabilitã prin pla-
fon nu acoperã necesarul pentru re-
abilitarea fondului locativ. Vorbim
despre investiþii care, în realitate, se
ridicã la aproximativ douã miliarde
de euro. Executivul cunoaºte bine
urgenþa reabilitãrii termice a clãdiri-
lor de locuit în contextul economiei
energetice impuse prin Directiva
2006/32/CE.

În nota de fundamentare se men-
þioneazã ca impact „atenuarea efec-
telor crizei economice în domeniile
vizate, prin deblocarea mecanisme-
lor de finanþare, producþie ºi con-
sum, precum ºi deblocarea pieþei
materialelor de construcþii ºi a con-
strucþiilor”. Aºadar, diminuarea pla-
fonului pentru 2015 a fost determi-
natã atât de lucrãrile care au stagnat
din cauza neregulilor descoperite la
anumite companii, cât ºi de teama
sã nu primim o sancþiune de la foru-
rile europene pentru absorbirea in-
corectã a fondurilor. Dar nu aceasta
este soluþia, ci un management inte-
grat în domeniu.

Reporter: Câte garanþii credeþi cã
vor fi acordate, în acest an, în cadrul
programului de reabilitare termicã ºi
care va fi valoarea acestora?

Delia Filip: Þinând cont cã, în
2014, au fost acordate puþin peste
20 de garanþii, însumând aproxima-
tiv 6,4 milioane de lei, credem cã, în
lipsa relaxãrii politicilor de finanþare,
nu vom înregistra nici anul acesta o
evoluþie semnificativã. Pe de altã
parte, Guvernul ºi-a asumat anumi-
te obiective în ceea ce priveºte efi-
cienþa energeticã, motiv pentru
care, în urmãtorii ani, Executivul va
trebui sã dovedeascã suficientã fle-
xibilitate pentru ca numãrul garan-
þiilor sã creascã.

Vorbim din nou despre o comuni-
care adecvatã adresatã celor care
aplicã sau care intenþioneazã sã con-
tracteze credite pentru reabilitarea
termicã a clãdirilor, iar ROMEPS îºi
exprimã disponibilitatea sã lucreze
în parteneriat cu instituþiile statului
în scopul diseminãrii de informaþii
pe aceastã temã. Cred cã aceste pro-
iecte trebuie sã fie realizate în cola-
borare cu societatea civilã, iar aso-
ciaþiile profesionale din domeniu
trebuie sã fie parte din forul consul-
tativ al Guvernului.

Reporter: Credeþi cã adoptarea, în
cursul anului trecut, a directivei eu-
ropene privind eficienþa energeticã
în legislaþia naþionalã va impulsiona
vânzãrile producãtorilor de polisti-
ren în urmãtorii ani?

Delia Filip: În mod normal ar tre-
bui ca, în aceste condiþii, producãto-
rii sã înregistreze creºteri. Însã, alo-
carea necorespunzãtoare de fonduri

ar putea sã determine stagnarea,
tergiversarea sau chiar o pantã
descendentã pentru piaþa de po-
listiren.

Reporter: Vom asista sau nu la o
creºtere a numãrului de clãdiri “verzi”,
care sã foloseascã energia din surse
proprii de producþie?

Delia Filip: Independenþa energe-
ticã a devenit un refren al Uniunii
Europene, iar schemele de susþinere
vor fi, probabil, tot mai accesibile. În
mod categoric, vom înregistra o
creºtere în acest domeniu. Cred cã
urmãtorii cinci ani vor fi definitorii în
acest sens.

Reporter: Care sunt perspectivele
pieþei construcþiilor din acest an?

Delia Filip: Este dificil sã progno-
zãm o evoluþie a acestei pieþe. Avem
nevoie de o schimbare de paradig-
mã, pentru cã nu volumul con-
strucþiilor este relevant, ci eficacitatea
economicã a acestora. Cred cã aceasta
este perspectiva corectã din care
trebuie sã privim ceea ce se
întâmplã în piaþa construcþiilor. Sper

ca anul 2015 sã reprezinte un nou
pas în reforma legislativã din acest
domeniu, lucru care se va rãsfrânge
ºi asupra cifrelor de afaceri ale pro-
ducãtorilor din domeniu.

Reporter: Care sunt prioritãþile
dumneavoastrã, în acest an, la Aso-
ciaþia Producãtorilor de Polistiren
Expandat (ROMEPS)?

Delia Filip: Creºterea calitãþii pro-
duselor este obiectivul nostru speci-
fic, pentru care am activat mai multe
programe în acest an. Pe lângã acele
campanii de informare pe care le
pregãtim, am elaborat mecanisme
prin care monitorizãm calitatea, prin
etichetarea corectã a produselor
EPS, care sã includã toate caracteristi-
cile tehnice ale acestora. Ne-am pro-
pus, totodatã, încheierea unor par-
teneriate cu instituþiile publice abili-
tate în domeniu, tocmai pentru a
fluidiza tot acest proces de verificare
a produselor din piaþã.

Practic, membrii ROMEPS ºi-au
asumat pentru anul 2015 nu doar
respectarea normelor în vigoare, ci
ºi sesizarea oricãror neconformitãþi
din piaþã. Cred cu tãrie cã o bunã co-
laborare cu autoritãþile ºi alte asocia-
þii din domeniu poate sã contribuie
la maturizarea pieþei, iar acest lucru
se impune în toate domeniile,
pentru o dezvoltare sãnãtoasã a
economiei.

Reporter: Vã mulþumesc!
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"Guvernul ºi-a asumat

anumite obiective în ceea

ce priveºte eficienþa

energeticã, motiv pentru

care, în urmãtorii ani,

Executivul va trebui sã

dovedeascã suficientã

flexibilitate pentru ca

numãrul garanþiilor sã

creascã".


